
‘En waarom zou ik hier niet mogen rijden?’ Ik wijs de 

automobilist die mij bijna omverrijdt naar het bord 

waarop staat dat het verboden is om in te rijden. ‘Oh. 

Totaal over het hoofd gezien.’ En meneer geeft gas 

en rijdt gewoon door. Onzin natuurlijk. Maar volgens 

bewoners van de Zoutmanstraat heeft hij een punt. 

De borden zijn nauwelijks te zien en ze geven zoveel 

informatie dat je eigenlijk moet stoppen om het allemaal 

te kunnen lezen. 

Over het algemeen zijn bewoners van het Zeehelden

kwartier tevreden over hoe de Zoutmanstraat er nu bij 

ligt. Wel mag het veel groener en minder uitnodigend 

voor automobilisten om er doorheen te scheuren. Met 

name in de avonduren, als er toch niet gehandhaafd 

wordt, is de neiging er flink doorheen te gassen groot. 

Fietsers vinden het minder gevaarlijk dan voorheen 

maar de tramrails waarvoor ze zo bang zijn blijven een 

hindernis. En bovendien: autoluw is niet autovrij: er 

rijden onverwacht toch nogal wat auto’s door de straat. 

Voetgangers zijn minder tevreden. Het wandeldeel is zo 

smal dat je vrijwel nooit naast elkaar kunt lopen en als je 

dat toch doet, of iemand moet passeren, loop je de kans 

achter een van de geparkeerde fietsen te blijven haken. 

Vrijwel iedereen ergert zich aan de enorme hoeveelheid 

fietsen die er geparkeerd worden. ‘Het lijkt wel een 

fietsenstalling’ verzucht een wat oudere dame. Ik rijd 

altijd met mijn rollator over de straat, anders is er niet 

door te komen.’ Zegt een bejaarde man: ‘Hoezo autoluw? 

Wat nou, wandelboulevard, je kan hier nauwelijks 

lopen!’ Je hoort ze allemaal passeren, de klachten, als 

je de mensen bevraagt. De meeste vinden het wel een 

vooruitgang maar snappen niet dat er niet wat meer 

ruimte is genomen voor het trottoir.  De perkjes vindt 

men wel gezellig maar ’s avonds lijkt het wel een snelweg 

met die hoge lampen. ‘Een beetje gezellige lantaarns zou 

de boel al een stuk knusser maken.’ 

Een ondernemer vertelt dat hij zich nimmer in de 

Zoutmanstraat wil vestigen. ‘Nee, dat is geen gezellige 

straat. Het lijkt wel een stuk snelweg. De Piet Heinstraat 

en de Prins Hendrikstraat, ja, daar wil je wel zitten met 

je bedrijf. Maar hier? Ik moet er niet aan denken.’ En 

volgens hem was het ook niet de opzet. ‘”Ze”, hadden 

het toch over een Zstructuur? Nou, daar is mooi niks 

van terechtgekomen. Het enige dat hier nog een beetje 

leuk is, is dat restaurantje, met dat terrasje. En ik heb 

gehoord dat dat geeneens mag, dat terrasje. Want daar 

kan je mooi niet door als daar mensen zitten. Verder loop 

ik er zo snel mogelijk doorheen, door die Zoutmanstraat. 

En ‘s avonds kom ik hier al helemaal niet. Dan rijden hier 

alleen maar gekken met een rotgang doorheen. Hoe 

sneller hoe beter. Dan denken ze dat de pakkans geringer 

is. In 2026 komen er camera’s. Dan is dat afgelopen. 

Maar dat duurt nog een hele tijd.’

Dat duurt inderdaad nog lang. Maar in 2026 is het 

camerasysteem operationeel. Dat gaat ervoor zorgen 

dat het verkeer dat er niet hoort, en de Zoutmanstraat 

gebruikt om ’sneller’ bij het einddoel te zijn, een forse 

prent krijgt. Om veiligheidsredenen kan dat niet 

eerder. We zullen het tot dan met steekproeven van de 

handhavers moeten doen. Als er gehandhaafd wordt 

riskeren overtreders van het inrijdverbod een boete van 

160 euro. Voorlopig is de Zoutmanstraat minder veilig 

dan gedacht, maar aanzienlijk veiliger en overzichtelijker 

dan in de oude situatie.

Zeehelden
Nieuws #5  
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Van de voorzitter

Wie helpt mee - 50 jaar Bewonersorganisatie 
Zeeheldenkwartier en Zeeheldennieuws?

Beste wijkgenoten,

Welkom allen bij het lezen van de september editie van onze 
Zeeheldenkwartier Wijkkrant: hét Zeeheldennieuws. Het 
bestuur begon in september weer met zijn vergaderingen en zal 
zich de komende tijd weer inzetten voor de leefbaarheid van de 
wijk. We hebben als bestuur de komende periode een aantal 
bijeenkomsten met de Gemeente Den Haag en wij zullen daar 
opkomen voor de belangen van onze wijk.

De zomervakantie voor scholieren, studenten en de meeste 
andere bewoners zit er weer op. Het Zeeheldenkwartier is volop 
bezocht door toeristen en het is duidelijk dat onze wijk steeds 
meer een toeristische trekpleister aan het worden is. Ook veel 
kinderen en ouders uit onze wijk maakten gebruik van de 
faciliteiten die hier aanwezig zijn.

Hoewel ik in de mei editie al een artikel geschreven heb over 
het Jenny plantsoen, waarin ik inging op de belangrijke functie 
die dit plantsoen voor onze wijk heeft, moet ik dit keer helaas 
signaleren dat er deze zomer toenemende overlast plaatsvond. 
De directe aanleiding voor mij om het opnieuw over het Jenny 
Plantsoen te hebben was dat ik een paar weken geleden en 

zelfgemaakt bord zag staan op het plein met de in grote rode 
letters geschreven tekst “Let op onze kinderen”, waarmee 
duidelijk aangegeven werd dat het af en aan rijden van auto’s, 
brommers en fietsers en gevaar vormt voor spelende kinderen 
en andere gebruikers van het plantsoen.

Het is mij trouwens nog steeds niet duidelijk waarom het Jenny 
Plantsoen niet alleen maar bestemd is voor voetgangers en 
recreanten, het zou immers een veilig recreatiegebied voor hen 
moeten zijn! De ironie is wat mij betreft verder dat de flat aan het 
Jenny Plantsoen ook bestemd is voor bewoners met een beperking 
die rolstoelafhankelijk zijn. Het plantsoen zou zo ingericht moeten 
zijn, dat het ook voor hen makkelijk toe gankelijk is.

Ik mag toch hopen dat deze situatie bij zowel de Gemeente Den 
Haag als bij het woningbedrijf HaagWonen voldoende aanleiding 
is, om hier daadwerkelijk te gaan ingrijpen!

Beste wijkgenoten ik hoop dat jullie weer veel leesplezier zullen 
beleven bij het lezen van onze wijkkrant.

Vriendelijke groet van Aad van Pelt 
Voorzitter Bewonersorganisatie Zeeheldenkwartier

Vanwege het 50-jarig bestaan van de bewonersorganisatie en 
de wijkkrant, zoeken we vrijwilligers die willen meehelpen 
om dit te vieren met een aantal activiteiten. Te denken valt aan 
het uitgeven van een nieuw boek over de historie van onze 
wijk, het samenstellen van een jubileumuitgave van het 
Zeeheldennieuws met bijzondere gebeurtenissen en 
anekdotes uit 50 jaar wijkkrant, en het uitstippelen van een 
wandelroute door onze wijk met kleine verhaaltjes over 
gebouwen, straten, pleinen, architectuur en bijzondere 
bewoners. 

Kortom, een aantal leuke en interessante klusjes voor de  
donkere dagen! Laat weten als je actief wilt meehelpen aan een 
of meer van deze activiteiten door je aan te melden bij  
secretariaat@zeeheldenkwartier.nl.
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ZOUTMANSTRAAT

‘And why would I not be allowed to drive here?’ I point the 

motorist who almost runs me over to the sign that says 

it is forbidden to drive here. 'Oops. I totally overlooked 

that'. And the gentleman accelerates and just drives 

on. Nonsense, of course. But according to residents 

of the Zoutmanstraat, he has a point. The signs are 

barely visible and they give so much information that 

you actually need to stop to read it all. 

In general, residents of the Zeeheldenkwartier 

are satisfied with the current appearance of the 

Zoutmanstraat. However, it could be much greener and 

less inviting to motorists to tear through. Especially in 

the evening hours, when there is no enforcement, the 

tendency to speed through is high. Cyclists find it less 

dangerous than before but the tram rails they fear so 

much remain an obstacle. And besides: restricted car 

access is not car-free: unexpectedly, quite a few cars do 

drive through the street. Pedestrians are less satisfied. 

The walking section is so narrow that you can hardly ever 

walk side by side, and if you do, or have to pass someone, 

you run the risk of getting caught behind one of the 

parked bicycles. Almost everyone is annoyed by the huge 

number of parked bicycles. ‘It looks like a bicycle shed’, 

sighs a somewhat elderly lady. ‘I always ride my walker 

down the street, otherwise there is no getting through’. 

An elderly man says: ‘What do you mean restricted car 

access? What do you mean, promenade, you can hardly 

walk here!'. 

You hear them all, the complaints, when you ask 

people. Most think progress has been made but do not 

understand why more space has not been allowed for the 

pavement.  They like the flowerbeds but at night it looks 

like a motorway with those elevated lights. ‘Some cosy 

lanterns would already go a long way in making things 

look nicer’. One entrepreneur says he would never want 

to settle in the Zoutmanstraat. 'No, it is not a cosy street. 

It looks like a stretch of motorway. The Piet Heinstraat 

and the Prins Hendrikstraat, yes, that is where you want 

to be with your business. But here? I do not want to think 

about it'. And according to him, it was not the intention 

either. ‘”They”, were talking about a Z structure, right? 

Well, nothing has come of it. The only thing that is still 

somewhat nice here is that little restaurant, with that 

small terrace. And I have heard that terrace is not even 

allowed. Because you cannot pass through if there are 

people sitting there. Apart from that, I walk through the 

Zoutmanstraat as quickly as possible. And I do not come 

here at all at night. Then only madmen drive through 

here at breakneck speed. The faster the better. Then 

they think the chance of getting caught is lower. In 2026 

there will be cameras. Then that will be over. But that is 

still a long time away'.

Indeed, that will still take a long time. But by 2026, the 

camera system will be operational. That will ensure 

that traffic that does not belong there, and uses the 

Zoutmanstraat to get to the final destination ‘faster’, 

receives a hefty fine. For safety reasons, this cannot be 

done earlier. We will have to make do with spot checks 

from the enforcers until then. If enforced, violators of the 

entry ban risk a €160 fine. For now, the Zoutmanstraat is 

less safe than expected, but considerably safer and more 

manageable than in the old situation.

De Zeeheldentuin bestaat bijna tien jaar en de Tasmanhof bestaat tien jaar.

Nadat de school in de Tasmanstraat was afgebrand wilde HaagWonen de hele hof 

volbouwen. Bewoners waren het daar niet mee eens. Daar is een mooi initiatief 

gekomen waaruit de 'Stichting de Zeeheldentuin' is geboren.

Burgemeester Jan van Zanen hield een mooie toespraak en staat hier te midden van een 

aantal van de vrijwilligers. Het was een hartstikke leuk feest. De eerste 150 bezoekers 

kregen een bonnetje waarmee ze bij Rem in de Prins Hendrikstraat een drankje 

konden krijgen en een (heerlijk) broodje bij Sammy’s, ook op de Prins Hendrikstraat. 

Er waren poffertjes in de poffertjeskraam er was koffie. En er was ook nog een door 

Haagwonen aangeboden DJ en er was tenslotte een verpletterende uitvoering. De tuin 

wordt intensief gebruikt door jong en oud en dankzij al die vrijwilligers ligt de tuin er 

fantastisch bij.

TEKST WYBE VAN DE KUINDER 

FOTO'S WYBE VAN DE KUINDER / ALEXANDER FRANKEN

TEXT AND PHOTO WYBE VAN DE KUINDER

TRANSLATION CINDY HOCK

Zeeheldentuin/Tasmanhof 10 jaar
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STRAATVERHALEN
Verhalen liggen voor het oprapen, op 
straat, om de hoek of aan je voeten. 
In ‘Straatverhalen’ telkens een korte 

vertelling over een plek of gebeurtenis  
in het Zeeheldenkwartier.

SCHILDERWERK
Mijn buurman is een perfectionist. Hij vond het nodig om zijn voordeur te schilderen. 

De mijne is in ongeveer dezelfde conditie en kan volgens mij nog enkele jaren mee. 

Bij hem waren er kleine stukjes afgesprongen en dat kon echt niet meer. Omdat 

mijn buurman een perfectionist is, deed hij het niet zelf maar vroeg hij aan Sander 

om de deur te schilderen. Sander is dan weer een perfectionistische perfectionist. 

Dus Sander ging aan de slag. Hij schuurde en plamuurde dat het een lieve lust was. 

Vervolgens ging er wat grondverf over en werd er weer geschuurd en geplamuurd 

en vlak voordat de deur voor de tweede keer in de grondverf werd gezet kwam ik 

langs. ‘Stop!’, riep ik. ‘Niets meer aan doen. Twee lagen blanke lak erover en klaar.’ 

Helaas. Zo werkt het niet bij perfectionisten. Die gaan door tot er na de twee 

grondlagen nog eens twee perfecte laklagen van één kleur overheen liggen. Maar 

zoals op de foto, had het dus kunnen zijn. En ik vind het mooi! Sander en mijn 

buurman eigenlijk ook wel. Maar toch.
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IN-ZICHT/Etalagepoppen
HET ZEEHELDENKWARTIER IS GEWOON BIJZONDER EN TEGELIJK BIJZONDER GEWOON!

schrijnend
Jeugdorkest 

U had erbij moeten zijn. De laatste dag van het Zeeheldenfestival. Het jeugdorkest in 

twee edities. De jongeren en de ouderen. Wat ze speelden weet ik niet meer maar het 

was hartverwarmend, ontroerend en mooi.  Zie hoe geconcentreerd ze spelen en zie 

het publiek dat van hun spel geniet. Hoe bestaat het dat wij met zijn allen een regering 

hebben gekozen die jeugdorkesten niet meer subsidieert. De stop eruit getrokken. Onder 

de noemer ‘Een linkse hobby’. 

Beste regeerders. Subsidies op jeugdopleidingen, welke jeugdopleiding dan ook, stop je 

niet, nooit. Of het nou zwemlessen, schrijflessen, voetballessen, tekenlessen, pianolessen, 

rekenlessen of welke lessen dan ook zijn. Alles wat je kinderen op jeugdige lessen leert 

betaalt zich later terug. Of dat nu is op een voetbalwedstrijd of op een concert of in het 

museum. Iedereen op de wereld kent, of heeft ooit gehoord van Rembrandt. Iedereen weet 

wie Beethoven is. Iedere balletliefhebber kent het Nederlands Danstheater. Wereldwijd 

kent iedere muziekliefhebber het Concertgebouworkest uit Amsterdam, de Beatles of de 

TEKST DWIGHT J. FOTO WYBE VAN DE KUINDER

FOTO'S WYBE VAN DE KUINDER

Emile Jutten, initiatiefnemer van Zeehelden-autodelen, heeft drie jaar geleden met 

mede-buurtbewoner Laura Westendorp de krachten gebundeld om autodelen naar het 

Zeeheldenkwartier te brengen. ‘We delen nu twee elektrische auto’s met zestien 

huishoudens. En we willen groeien!’

Wat is autodelen precies?

Emile legt uit: ‘Je bezit geen eigen of tweede auto. Je deelt een auto met andere Zeehelden. 
Dat is vaak voordeliger, je hebt een eigen parkeerplek, maakt ruimte vrij voor andere dingen 
en je leert je buren beter kennen. Ideaal als je niet dagelijks een auto nodig hebt, maar wel 
soms een auto wilt pakken. Er zijn in Den Haag dertien soortgelijke autodeelgroepen.’

Welke vragen krijg je altijd?

‘Eigenlijk drie: Is autodelen duur? Grijp je niet altijd mis? En vakanties dan? 
De kosten hangen af van je rijgedrag. Rij je weinig, dan is het voordelig. Je betaalt onze 
deelauto alleen als je hem gebruikt; een optelsom van een bedrag per kilometer én per uur. 
Korte ritjes zijn een paar euro. Een lang dagje uit, naar bijvoorbeeld Limburg, is al snel 100 
euro. Per rit is een deelauto misschien duurder dan een eigen auto. Maar, anders dan bij een 
stilstaande eigen auto heb je geen vaste lasten. Dus per maand is het voordeliger. Onze eigen 

auto kostte, ook bij stilstand, al snel 350 euro per maand. Nu betalen we 150 euro. Daar zit 
alles in. En we rijden precies even veel! Misgrijpen gebeurde in anderhalf jaar twee keer. Vijf 
minuten later zaten we in een commerciële deelauto. Met vakantie gingen we dit jaar met de 
trein. Maar vaak huren we een auto, van het geld dat we uitsparen. Weekendjes weg? Doen 
we met de deelauto. Trouwens, ook een week reserveren kan.’

Waarom autodelen?

‘Dat is voor iedereen anders. Wij wilden niet meer met stilstaand blik ruimte op straat claimen, 
of bijdragen aan de slechte luchtkwaliteit, en ook geen rondjes meer rijden om te parkeren. 
We wilden wél onze impact op het milieu verkleinen én geld besparen.’ zegt Emile.

Is het een succes?

‘Door ons initiatief neemt het aantal auto's in de wijk af. Twee elektrische deelauto’s vervangen 
zeker zes eigen auto’s. Die zijn verkocht. Ten minste acht deelnemers zien af van hun eigen 
tweedehandsje. En, iedereen is enthousiast!’

Ga ook autodelen

Geïnteresseerd? Je kunt meteen meedoen, zelfs met een proefperiode. Of kom vragen stellen 
en kennismaken op de informatieavond donderdag 17 oktober (vooraf aanmelden). 
Check autodeelzeehelden.wordpress.com onder ‘Events’ voor de locatie.

Autodelen in het Zeeheldenkwartier TEKST LINDA VAN LAAR (DUURZAAM DEN HAAG) 

FOTO'S JORIS DEN BLAAUWEN

Stones. Iedereen kent Cruijff en Femke Bol trekt volle tribunes. En allemaal kennen we Donald 

Duck en Kuifje. Zoiets begint bij een jeugdopleiding. Voor kinderen bestaan er geen linkse 

hobby’s. Die zijn bedacht door bezuinigende politici. Kinderen willen leren en hun droom 

volgen. Wij moeten ze die kans geven en ze begeleiden om die droom te realiseren.
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Expeditie Madurodam

Het kostte wat tijd om iedereen te verzamelen, maar midden in de zomer, op  

16 augustus rond 13.15 uur, vertrokken 38 bewoners van de opvanglocatie van het 

COA met 6 begeleiders lopend richting Madurodam. Een tocht van ruim 30 minuten, 

die onder meer voerde langs het Vredespaleis waarvan we later die middag in 

Madurodam een miniatuur versie konden bewonderen. 

Zowel de kinderen als de volwassenen genoten zichtbaar en hoorbaar van deze 

'expeditie'. Ze konden boten besturen in de haven, op zoek gaan naar gebouwen in een 

toekomstige woonplaats (Den Haag, Zwolle, Venlo, Delft, etc.), een Rembrandt 

ontdekken door het raampje van het Rijksmuseum, de oude kaasmarkt en de 

Deltawerken bezichtigen, treinen spotten, de DJ-tafel bedienen bij een muziekfestival, 

opnieuw kennismaken met Schiphol waar de meeste bewoners hun eerste voet op 

Nederlandse bodem hebben gezet en nog véél meer. Madurodam bood de groep een 

miniblik op Nederland die grote indruk heeft gemaakt. Ter afsluiting hebben we samen 

een heerlijk ijsje gegeten en daarna zijn we weer teruggelopen naar de opvanglocatie. 

Al met al was het een groot succes, mede dankzij het mooie weer.

De kosten voor entree en een consumptie zijn vergoed door de Haëlla Stichting.

bezoek wethouder
Wethouder Mariëlle Vavier bezocht op vrijdag 13 september de statushoudersopvang 

in het Fletcherhotel aan de Laan van Meerdervoort. De vrijwilligers, die een paar 

keer per week uit de wijken Statenkwartier, Zorgvliet, Duinoord, Regentes-

Valkenbos en het Zeeheldenkwartier komen, toonden haar de positieve sfeer in de 

sinds juni 2023 open zijnde opvang.

Tips van de Brandweer!
(Bijna) elke zaterdagochtend vertrek ik vanuit de Hugo de Grootstraat voor een 

kilometertje sporten in het Hofbad, het prachtige 50-meter zwembad in 

Leidschenveen. Deze tweede zaterdag van augustus stuit ik bij terugkomst op een 

hoogst ongebruikelijke ‘verrassing’: de ‘Hugo’ is afgesloten: maar liefst drie 

brandweerwagens staan bij de ingang en ik vang een glimp op van mijn vrouw die 

gebaart dat ik verderop moet parkeren. Even komt de gedachte op: het zal toch 

niet … Het is het pand van onze buurtjes, waar inmiddels onder andere via een 

hoogwerker flink geblust wordt. 

De brandweer is met groot materieel uitgerukt – ze waren supersnel (na 3 minuten) ter 

plekke hoor ik. Groot compliment aan deze mannen en vrouwen: een aantal van hen is 

zichtbaar binnen geweest: hun beschermende pakken en helmen zijn zwart van het 

roet. Onder applaus van de omstanders wordt op een gegeven moment het sein ‘Brand 

meester’ gegeven. Een van de jongere spuitgasten ‘viert’ zijn eerste binnenbrand: hij 

loopt trots als een pauw door de straat. Keurig worden de belendende buren ingelicht 

over de stand van zaken; we mogen nog even niet ons huis in want er wordt grondig 

gecontroleerd. Er is zelfs aandacht voor de eventuele huisdieren: wij worden 

gewaarschuwd om drink en voerbakjes even goed af te wassen om contaminatie van 

eventuele giftige stoffen te voorkomen. 

Even later op de dag plaatst een van de betrokken buren de volgende tips van de 

brandweer op de plaatselijke buurtapp:

1. Zorg voor rookmelders. Omdat die afgingen hebben twee buren alarm kunnen slaan.

2.  Als er een elektriciteitsgroep doorslaat probeer dan te achterhalen waarom dit is 

alvorens de schakelaar weer om te zetten.

3. Vervang oude apparaten op tijd, trek bij afwezigheid de stekkers eruit.

4. Houd deuren gesloten, dit vertraagt de brand.

5. Hetzelfde geldt blijkbaar voor goed stucwerk (kan wel tot 30 minuten vertragen).

Bij dezen voor alle Zeehelden: doe er uw voordeel mee! En nogmaals groot respect 

voor die andere helden van onze alerte Brandweer.

TEKST EN FOTO'S PETER BAKENS

TEKST IREEN MIESSEN FOTO'S ANOUK
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De rubriek Creatief Kwartier portretteert bewoners  
van het Zeeheldenkwartier met creatieve beroepen.

Als kind had ze een droom: achter op de motor met de wind die wild door haar haar 

streek. En: het natte haar naar achteren gooien na een duik in het koele water. 

Op achtjarige leeftijd verloor Heleen binnen enkele weken al haar haren. Diagnose: alopecia 
universalis. Haar moeder ging met haar naar school om het uit te leggen. Want opeens was ze 
veranderd van schattig jong meisje in iemand met een nare haaraandoening. Hoe verwerk je 
dat als jong meisje. Ze schaamde zich. Werd onzeker. Bezocht artsen, specialiste, natuurgenezers, 
diëtisten. Die konden geen uitkomst bieden. De eerste haarwerken die ze droeg vergeleek ze 
met tapijt op haar hoofd. Rond haar pubertijd begon haar haar plotseling weer te groeien. Met 

een enorme snelheid. Of de groei die al die tijd werd onderdrukt er opeens uit moest. Gelukkiger 
dan in die tijd kon bijna niet. Maar het was van korte duur. Alopecia sloeg opnieuw toe. Het 
begon met alopecia areata. 

Omstreeks haar zeventiende begon ze weer haarwerken te dragen om de kale plekken te 
verbergen. Op haar twintigste was ze helemaal kaal Ze herinnerde zich nog als de dag van 
gisteren de klets koud gips die ze op haar hoofd kreeg om een mal van haar hoofd te maken. Ze 
werd extra ongelukkig van de onpersoonlijke behandeling die ze bij de haarwerkspecialist 
kreeg. In plaats van haar naam kreeg ze een nummer. Dat moet en kan beter dacht ze toen al. 

Ondertussen had ze een baan gevonden in de gezondheidszorg waar ze met mensen met 
Alzheimer werkte. Daarnaast bezocht ze seminars en ging naar de kappersacademie. Op het 
gebied van haarwerken was ze vanzelf expert geworden. Ze leerde haar kaalheid te aanvaarden. 
Waar ze zich vroeger voor schaamde werd nu haar handelsmerk. Met haar aandoening trad ze 
nu naar buiten. Ze gaf opeens interviews in tijdschriften als Telegraaf Vrouw, Psychologie, 
Flair, AD, Esta, Margriet en in vaktijdschriften en kunstmagazines. Bovendien werd ze 
bestuurslid van de alopeciavereniging. In 2016 organiseerde ze in Pulchri Studio in 
samenwerking met de alopeciavereniging de fototentoonstelling ‘Ode aan de Kale Vrouw’. 
Hiermee hielp ze niet alleen zichzelf maar ook andere vrouwen alopecia te aanvaarden. De stap 
naar een eigen studio was bijna vanzelfsprekend. In 2020 organiseerde ze in Pulchri Studio 
samen met fotografe Esther van der Walle de tentoonstelling ‘Proud’. 

Je voelt je minder vrouwelijk als je geen haar hebt. Doordat Heleen heeft leren accepteren dat 
ze haarloos is, en dat ook dat een bepaalde schoonheid heeft, kan ze anderen helpen. Het is niet 
alleen een kwestie van het aanmeten van een goede mal maar ook van acceptatie. Dat is een 
enorm proces. Ook met een haarwerk kun je je droom waarmaken. Gelukkig zijn de technieken 
om een mal te maken verbeterd. Dat is de basis. Daarvan worden de caps gemaakt. Als de caps 
eenmaal goed passen en van haar zijn voorzien, wordt een kapsel geknipt. Dat is serieus werk 
want een haarwerk groeit niet meer aan. 

Niet alleen bij alopecia universalis ben je bij Heleen in goede handen. Ook als je haaruitval 
krijgt na chemotherapie en bij alle andere vormen van haarverlies zoals alopecia areata, 
alopecia totalis, alopecia androgenetica, alopecia diffusa, alopecia traumatica en frontale 
fibroserende alopecia. Het is een bijzonder grillige aandoening. Naast het aanmeten van een 
goed zittende cap, heeft Heleen ook veel ervaring met het bepalen, samen met de klant, van 
kleur, vorm en lengte van het haarwerk, want iedere vrouw is anders. Voor wat betreft de 
visagie kent ze veel oplossingen, is bijzonder creatief en weet ook hoe je wimpers en 
wenkbrauwen moet aanplakken en vormgeven. Dat kan ook bijna niet anders. Ze doet dat al 
vanaf haar achtste.

Haarlounge
  Van Diemenstraat 202 unit 2.2
  info@haarlounge.nl
  haarlounge.nl

Heleen van der Toorn Haarwerken en Visagie

KunstagendaKunstagenda
Beeld en Geluid - Denhaag.beeldengeluid.nl

Het Beeld & Geluid museum is permanent gesloten op de Zeestraat. Blijf op de hoogte 

van exposities in het Haagse op diverse locaties in de stad via de website. 

Galerie Helder - Tasmanstraat 188 - Galeriehelder.nl

‘New Perspectives’

Vier exposanten, jonge generatie kunstenaars die met nuance de maatschappelijke 

actualiteit onderzoekt. 

t/m 12 oktober

NEST - Nest in Laak: Verheeskade 321  Nestruimte.nl

Nikita Gale nodigt je uit om te fantaseren over een post- 

apocalyptische wereld waarin mensen niet meer bestaan. 

t/m 6 oktober 2024

Panorama Mesdag - Zeestraat 65 - Panorama-mesdag.nl

Tentoonstelling: Smaakmakers van de 19e eeuw

4 juni 2024 - 2 maart 2025

Galerie Ramakers - Toussaintkade 51 - Galerieramakers.nl

Jubileum tentoonstelling 

tot 6 oktober 2024

Recent werk duo tentoonstelling van Warffemius en Azul Andrea

13 oktober - 17 november 2024

Het Zeeheldentheater - Zeeheldentheater.nl

Interactieve muziektheater voorstelling Rock & Roll…Later! 

Verschillende data in oktober 2024

Voorronde ouderen songfestival op vrijdag 18 oktober 2024

Theater Merlijn - Bilderdijkstraat 35 - Rabarber.net

Theatervoorstelling KATTON (3+)

29 & 30 oktober 2024

Workshop theater 6-11 jaar: 29 & 31 oktober 2024

Quartair - Quartair.nl

Jubileum tentoonstelling van Galerie Ramakers 

tot 6 oktober 2024
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Het Zeeheldenkwartier is net een dorp en dat is er nu zo leuk 

aan. Niet al te groot, je hebt het idee dat je heel wat mensen kent. 

Veel winkeliers en wijkbewoners begroeten elkaar en dat geeft 

een gemoedelijk gevoel. En toch is het zo dat ik altijd in mijn straat 

weer nieuwe mensen zie, die huizen in gaan vlakbij mijn huis, die 

er bij navraag soms al jaren wonen en die ik dan toch nog nooit 

heb gezien. Dus soms is de wijk ook heel anoniem. Straatfeesten 

zijn een uitstekend middel om elkaar te leren kennen, maar helaas 

is het straatfeest in mijn straat na een paar keer weer verdwenen. 

En eigenlijk is het jammer, want een goede buur is soms beter dan 

een verre vriend. Dus misschien een voornemen voor de komende 

zomer, in alle straten van het Zeeheldenkwartier een straatfeest! 

ELLES VERTELT...
TEKST ELLES DE BRUIN

TEKST DUNEA/STEDIN

gemeentewerken

Update vernieuwing gas- en 
waterleidingen
Sinds oktober 2023 zijn Stedin en Dunea bezig met het vervangen van de gas- en waterleidingen in 
het Zeeheldenkwartier. We willen u graag informeren over de voortgang en de planning voor de 
komende periode.

De werkzaamheden zijn bijna afgerond. De straten waar het werk klaar is, zijn: Van Speijkstraat, Prins 
Hendrikstraat (op een klein stukje na), Witte de Withstraat, Roggeveenstraat, Tasmanstraat, Van Diemenstraat, 
Van Kinsbergenstraat en de gasleiding met hoge druk op de Laan van Meerdervoort.

In het najaar wordt er nog gewerkt aan de water- en gasleidingen op de Laan van Meerdervoort, tussen de 
Waldeck Pyrmontkade en de Carnegielaan.

Aanpak werkzaamheden
We beginnen aan de kant met de oneven huisnummers, tussen de Waldeck Pyrmontkade en de Carnegielaan, 
met voorbereidende werkzaamheden: namelijk het leggen van een noodleiding. Zodra deze ligt, starten we 
met het vervangen van de gas- en waterleidingen aan de kant van de even huisnummers. Het trottoir wordt 
geopend, de oude leidingen worden verwijderd, en de nieuwe worden aangesloten. Daarna wordt het trottoir 
weer dichtgemaakt. We verwachten dat dit werk tot eind november zal duren.

Nadat de leidingen aan de even zijde zijn vervangen, gaan er precies dezelfde werkzaamheden plaatsvinden 
voor de andere zijde. Hierover later meer informatie!

Blijf op de hoogte via de BouwApp
Wilt u meer informatie over het project, updates over de voortgang of wijzigingen in de planning? Bezoek dan 
debouw.app en zoek naar de projectpagina ‘Vervangen gas- en waterleidingen Zeeheldenkwartier’.

BIJ VRAGEN OF PROBLEMEN MET BETREKKING TOT DE OMGEVING KUNT U CONTACT OPNEMEN 

MET DE OMGEVINGSMANAGER BOBBY GROENEWOUD, VIA HET TELEFOONNUMMER 06 154 864 78 

OF E-MAILADRES BOBBY@DEOMGEVINGSMANAGER.NL

FOTO WYBE VAN DE KUINDER
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Mozza e Mezze
Mediterrane sfeer op het 
Prins Hendrikplein

Een vreemde eend in deze rubriek. Mozza e 
Mezze is namelijk geen gewoon restaurant. 
Volgens Van Dale (uit 1976) is dat namelijk ‘een 
publieke gelegenheid waar men koude en warme 
maaltijden kan bekomen’. Mozza e Mezze is een 
aperitivo bar. Een gelegenheid waar men op 
aperitieftijd, tussen drie en acht, bij voorkeur in 
goed gezelschap iets kan drinken. 

Aperitieven, cocktails, wijnen en bieren om je voor te 
bereiden op het vervolg van de avond. Maar je weet 
hoe dat gaat. Een lekker hapje hoort er dan bij. Zijn 
dat in de meeste zaken bitterballen, vlammetjes, 
kaastengels en blokjes kaas, bij Mozza e Mezze zijn 
dat huisgemaakte hapjes uit de Italiaanse en 
Libanese keuken.

Ik praat met Trisha de Wever, die samen met haar 
partner Joris met veel enthousiasme de zaak runt. 
Horeca-ervaring hebben ze in ruime mate. Voor 
Mozza e Mezze runden ze het succesvolle Grapes & 
Olives aan de Veenkade. Daar merkten ze dat het 
aperitieven, voorafgaand aan het diner, aan 
populariteit begon te winnen. Daarom zijn ze zich 

sinds een aantal jaren op deze niche in de markt 
gaan richten. De zaak heeft een leuke aankleding en 
er wordt aangename muziek gedraaid. Vooral als het 
mooi weer is en de grote schuiframen open staan, 
waait de zomerse terrassfeer naar binnen. Een lekker 
vakantiegevoel. Afgestemd op het aperitiefconcept 
zijn de tafels hoog, zodat je eraan kunt staan. Bij elke 
tafel staan ook twee krukken, zodat je af en toe kunt 
zitten.

Drankjes zijn er in overvloed. De keuze uit aperitieven 
is schier oneindig. En als je dat wilt, wordt er een op 
jouw smaak afgestemde aperitief gemaakt. De hapjes 
zij mediterraan met de nadruk op Italië. De focaccia 
(Italiaans plat brood) en ciabatta komen uit eigen 
keuken en worden dagelijks vers en met zorg en 
passie bereid. De pizza’s hebben ook een 
‘hapjesformaat’ en zijn dus kleiner dan in een 
gewone pizzeria. Ook is er een ruime keuze uit 
mediterrane vleeswaren en kazen.

De keuken is klein qua oppervlakte en dat maakt dat 
er geen grote hoeveelheden tegelijkertijd uit de 
keuken kunnen komen. Bij Mozza e Mezze moet je 
dus geen haast hebben. De gerechtjes tezamen 
vormen wel ‘appetizers for the meal that never 

comes’. Met andere woorden: na genoeg bites, 
appetizers en een pizzaatje is de maag zo gevuld, dat 
het diner kan worden overgeslagen.

Kortom, bij Mozza e Mezze is het goed toeven voor 
bijvoorbeeld de ‘domibo’ en je zult met een volle buik 
de zaak verlaten, maar denk niet dat je in een 
gewoon restaurant terecht komt.

Een puntje van kritiek: zowel de menukaart als de 
website zijn in het Engels. Nou heb ik niks tegen 
Engels, zeker niet in onze wijk waar veel expats 
wonen, maar als taalpurist vind ik dat we onze eigen 
mooie taal niet mogen verwaarlozen. Dus een paar 
menukaarten in het Nederlands en op de website 
een keuzeknopje Nederlands of Engels, zou ik willen 
aanbevelen.

Contactgegevens
Prins Hendrikplein 22
 06 146 623 94
 mozzamezze.nl

Geopend:
Maandag, woensdag t/m vrijdag > 16.00 - 23.00 uur
Zaterdag en zondag > 12.00 tot 23.00 uur

Of Jan (‘dan liever de lucht in’) van Speijk ook een 
liefhebber was van het edele schaakspel laat ik 
graag aan de kenners van onze Zee-’helden’ over. 
Feit is wel dat de van Speijkstraat op nummer 1 het 
Nationaal Schaakgebouw (NSG), ietwat verborgen, 
herbergt. 

Dit gemeentelijke monument in onze wijk is sinds 
1926, bijna een eeuw dus, speciaal ingericht voor de 
schaaksport. Beheerder is de vereniging ‘Het Nationaal 
Schaakgebouw’. Deze vereniging werkt nauw samen 
met het Koninklijk Schaakgenootschap Discendo 

Discimus (DD). Dit genootschap met zijn deftige naam 
(betekent ‘al lerende, leren wij’ oftewel ‘al doende leert 
men’) werd eind 1852 opgericht. In de loop van 1923 
begon de zoektocht naar een pand  dat speciaal aan de 
schaaksport gewijd zou zijn. Dat werd dus, op 17 
september 1926, het huis op nummer 1 in onze van 
Speijkstraat. 

Beheerder en bewoner van het pand werd de voorzitter 
van de vereniging, Alexander Rueb, een heer van 
stand. Hij was medeoprichter van de Wereldschaakbond 
(FIDE: Fédération Internationale des Échecs). Deze 
bond hield tot aan 1944 kantoor in de Van Speijkstraat. 
Schaakfanaat Rueb bouwde gestaag aan een mooie 
schaakbibliotheek, die helaas tijdens het 
bombardement op het Bezuidenhout verloren ging. De 
oorspronkelijke functie van nationaal schaakcentrum 
is na de Tweede Wereldoorlog naar Amsterdam 
verplaatst en bevindt zich thans aldaar in het Max 
Euwe Centrum.

Op een mooie zaterdagochtend ontvangen Jan Willem 
Koelmans en Adri Voermans, bestuursleden en fervent 
schakers, mij gastvrij in de van Speijkstraat nr. 1. Daar 
krijg ik associaties met de tot de verbeelding sprekende 
glansrijke t.v.-serie ‘The Queen’s Gambit’. De prachtige 
zalen op de eerste etage van het pand (allen genoemd 
naar fameuze schakers) ademen de sfeer van weleer 
uit. Hoge vitrinekasten herbergen vele schaak-
herinneringen, zoals de prachtige Havana-sigaar die 
ooit tot het prijzenarsenaal behoorde.  Schaak-

beroemdheid Jan Hein Donner won ooit een glazen 
pion in Venetië, die heeft ook een plek – niet in de 
Donner- maar in de Ruebzaal. Talrijk zijn de 
schaakborden die her en der over de zalen verdeeld, 
wachten op hun spelers. En dat zijn er heel wat, het 
DD-genootschap heeft zelfs een wachtlijst voor de 
jeugdafdeling. Twee van die jonkies nemen op het 
moment van mijn bezoek deel aan het Europees Jeugd 
Schaakkampioenschap in Praag. Wat een (historische) 
parel van het Zeeheldenkwartier, dit Nationaal 
Schaakgebouw!

 buren

TEKST EN FOTO'S PETER BAKENS

TEKST RENÉ MORS

FOTO WYBE VAN DE KUINDER

Het Nationaal Schaakgebouw
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Werkgroep leefbaarheid & verkeer

Een Groen Zeeheldenkwartier: dat willen we toch allemaal?

Prinsestraat autoluw

Zeestraat: verbeteringen voor fietsers

Bewoners, bedankt voor jullie berichten. De werkgroep Leefbaarheid en Verkeer 
maakt graag van de gelegenheid gebruik om ons werk deze keer wat uitgebreider 
in dit Zeeheldennieuws toe te lichten.  

Allereerst hebben we meerdere klachten ontvangen van bewoners over de ‘Racebaan 
Vondelstraat’. De nieuwe (weliswaar smallere, maar toch nog) brede weg nodigt 
blijkbaar uit tot extra gas geven, wat levensgevaarlijk is. Met zo’n tweede uitlaat onder 
de auto maakt dat ook nog eens een oorverdovend geluid. Aangezien de auto’s net zo 
snel uit het zicht verdwijnen als ze verschijnen, is de pakkans op dit moment minimaal. 
Een permanente snelheid verlagende aanpak is nodig voor de Vondelstraat. Zeker omdat 
de oversteekplaatsen voor fietsers en voetgangers niet erg verkeersveilig zijn.

Iets verderop in de wijk is het ook raak. Een aantal wijkbewoners en wijkbezoekers 
hebben de afgelopen tijd steeds vaker het Elandplein gekozen als locatie voor hun 
nachtelijke debatten, toiletbezoeken, drugsgebruik en zelfs het stoken van vuurtjes. 
Gezellig en fris is het niet, en afval stapelt zich op in de struiken. Hierbij een dringend 
verzoek om meer in te zetten op het schoon maken en het schoon houden van het plein.
  

Nog steeds is het devies bij alle vormen van overlast: Blijf Melden! Gemeente en politie 
zijn voor hun handhaving afhankelijk van de bewoners. Zij zijn immers de ‘ogen en oren’ 
van de wijk.  Ga naar denhaag.nl/nl/meldingen of bel op werkdagen naar 14070.

Is er politie nodig, bijvoorbeeld bij geluidsoverlast? Bel 0900-8844.
Wilt u ook iets aan ons kwijt? Dat kan! Mail ons op: lenv@zeeheldenkwartier.nl
Iedereen is van harte welkom om deel te nemen aan onze vergaderingen,  
elke eerste maandag van de maand, om 19.30 in Wijkcentrum De Heldenhoek.
 
Werkgroep Leefbaarheid en Verkeer 

Kennen jullie het stukje 2e de Riemerstraat tussen de Elandstraat en de 
Vondelstraat? Kennen jullie het woonerf van de Hugo de Grootstraat? Kennen 
jullie ‘het Welpje’, de binnentuin in de Roggeveenstraat, waar bewoners met 
elkaar zorgen voor een groene oase?! Kennen jullie de Zeeheldentuin in de 
Tasmanstraat?

Dit zijn voorbeelden van hoe er ook in het dichtbevolkte Zeeheldenkwartier plaats kan 
zijn voor groen. Het laat ons zien dat het aangenamer wonen is in straten met veel groen! 
Door de klimaatverandering heeft ook de gemeente Den Haag ingespeeld op méér groen 
in de stad om de straten koeler te krijgen en om water overlast te voorkomen.
-  Geveltuintjes worden gepromoot en er wordt geholpen met de financiering en aanleg ervan.

-  We kunnen de verstening al langer tegen gaan door tegels uit tuinen in te leveren en 
er plantjes voor in de plaats te krijgen.

-  Er zijn perken aangelegd in de Vondelstraat en Zoutmanstraat.
-  In de zomermaanden worden er plantenpotten aan de lantaarnpalen opgehangen in de 

winkelstraten.
-  De Veenkade en Noordwal zijn van nieuwe bomen en prachtige plantenbakken 

voorzien.
-  Het Piet Heinplein heeft bomen en plantenbakken gekregen na de transformatie.
-  Vergeet ik nog meer voorbeelden?

Wethouder Robert Barker van Buitenruimte, Dierenwelzijn en Milieu heeft € 2,4 miljoen 
voor 2024 beschikbaar gesteld voor nieuw groen in de straten van Den Haag. In de 
herfst worden op het Prins Hendrikplein en in de van Diemenstraat dode bomen 
vervangen door nieuwe, en er zijn vast meer plekken waar dat nodig is en waar extra 
groen op versteende pleintjes welkom is.

Wij doen een beroep op onze wijkbewoners om mee te denken met de werkgroep 
‘Leefbaarheid en Verkeer’ en jullie wensen en ideeën te mailen naar:  
lenv@zeeheldenkwartier.nl

Wij zorgen dan voor een goed onderbouwde aanvraag bij de gemeente zodat een deel 
van die € 2,4 miljoen naar het Zeeheldenkwartier gaat.

De gemeente heeft in overleg met direct betrokkenen het plan om de Prinsestraat 
autoluw te maken. Daarmee wordt onder meer de verkeersveiligheid verbeterd, 
zo wordt in de toelichting op de plannen gesteld. Op de plannen kan nu worden 
gereageerd. 

Omdat de beoogde veranderingen mogelijk grote gevolgen hebben voor het Zeehelden-
kwartier, heeft de werkgroep Leefbaarheid & Verkeer (L&V) een reactie (zienswijze) 
gestuurd aan de gemeente. In deze zienswijze vragen wij expliciet aandacht voor drie 
onderwerpen. Namelijk voor:
1.  Kruispunt Elandstraat/Zoutmanstraat/Vondelstraat. Door verandering van verkeers-

richting op de Prinsessewal zal het verkeer op de Hogewal richting Elandstraat 
allemaal op dit kruispunt terechtkomen. Deze kruising is nu al onoverzichtelijk en 
onveilig. Dat wordt dus nog onveiliger. Ook zal de Vondelstraat richting Noordwal 
meer verkeer krijgen. Dat betekent ook meer lawaai. 

2.  De voetgangersoversteekplaats ter hoogte van de Da Costastraat. Met toename van 
verkeer in de Elandstraat is het zaak deze voetgangersoversteekplaats echt veilig te 
maken, zeker voor de kinderen van de Max Velthuijsschool. Bijvoorbeeld door daar de 
stoplichten te houden en de zebra over het fietspad te trekken. 

3.  Parkeergelegenheid. In de toelichting op de plannen wordt geconstateerd dat er bij 
realisatie voldoende parkeerplaatsen overblijven. De werkgroep L&V Zeeheldenkwartier 
deelt deze conclusie niet. De genoemde 800 meter waarbinnen parkeergelegenheid 
gevonden moet kunnen worden valt namelijk binnen het Zeeheldenkwartier. En juist 
in dat deel is de laatste tijd parkeren een aanzienlijk nijpender probleem geworden. 

De werkgroep L&V verwacht dat bij de definitieve plannen voor het autoluw maken van 
de Prinsestraat rekening wordt gehouden met deze drie onderwerpen. Ervaringen met 
de nieuwe situaties worden gemonitord, aldus de toelichting op de plannen. De 
werkgroep L&V gaat er daarom vanuit dat bovenstaande punten daarbij vanzelfsprekend 
worden meegenomen en dat de ervaringen openbaar bekend worden gemaakt. 
Verschuiving van problemen is niet in het belang van de bewoners van het 
Zeeheldenkwartier.

Deelt u onze mening of heeft een over dit onderwerp een opmerking mail ons dan op: 
lenv@zeeheldenkwartier.nl

De gemeente werkt aan logische, snelle en veilige fietsroutes. Daarom maakt zij de 
Zeestraat en het kruispunt Javastraat/Scheveningseweg veiliger en aantrekkelijker voor 
fietsers, zodat die prettiger en makkelijker hun bestemming bereiken. De werkzaamheden 
beginnen in september 2024 en duren tot juli 2025.

De doelen zijn: meer groen in het brede deel van de Zeestraat, extra bomen, een 
vrijliggend fietspad, een brede fietsstrook en een veilige fietsoversteekplaats.

Kijk ook op: bereikbarestad.denhaag.nl en dan: Zeestraat.

TEKST MARGRIET SCHOLTENS FOTO ELS KRUIK

TEKST VERONICA VAN NEDERVEEN

ILLUSTRATIE GEMEENTE DEN HAAG
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TEKST PIETER VEENSTRA FOTO WYBE VAN DE KUINDER

Elke donderdag, het hele jaar door, komt de biologische markt naar het 

Prins Hendrikplein. Al meer dan 10 jaar staan er vriendelijke kleine 

ondernemers die met liefde hun biologische producten verkopen. Vaak 

komen deze producten direct van hun eigen bedrijf of zijn ze met zorg 

geselecteerd. Je kunt proeven, en ze vertellen graag over de herkomst van 

hun waar. Ze helpen je ook graag met kiezen uit het ruime assortiment 

kazen, noten, groenten, vlees en vis.

De biologische markt is een mooie toevoeging aan het al rijke aanbod van winkels 
en horeca in onze wijk. Hij draagt bij aan de toenemende populariteit van het 
Zeeheldenkwartier. Het is ideaal om op donderdag even langs te gaan bij deze 
‘stadse boerderijwinkel’ voor verse en biologische producten, zonder dat je de 
wijk uit hoeft. Dit is bovendien de enige weekmarkt in Den Haag die tot 19.00 uur 
open is, perfect voor wie na het werk nog even langs wil gaan.

Rond het middaguur staat er vaak een rij bij de viskraam voor een portie 
kibbelingen of lekkerbekjes voor de lunch. De hele dag door komen vaste 
bezoekers uit onze wijk, maar ook steeds meer mensen uit andere delen van Den 
Haag. Ze komen speciaal naar deze markt voor de variëteit aan verse, biologische 
producten. Ik heb meer dan eens gezien dat iemand elke donderdag boodschappen 
doet voor buren en kennissen.

De biologische markt speelt het hele jaar door een belangrijke rol op het plein. In 
de koude, donkere maanden, wanneer de terrassen weg zijn, zorgt de markt elke 
donderdag toch voor gezellige drukte. Rond de kerstdagen kun je er zelfs je 
biologische boodschappen combineren met de aanschaf van een kerstboom. In de 
zomer is de markt een leuk schouwspel voor de bezoekers van de terrassen, en 
een inspiratie om een lekker stukje kaas of een zakje noten mee naar huis te 
nemen.

Kortom, de levendigheid van de biologische markt past perfect bij het geluid van 
de langsrijdende trams, het geroezemoes van de terrassen, het gelach van de 
kinderen rond de fonteinen, de gesprekken op de bankjes, en het gekets van de 
ballen op de jeu-de-boulesbaan. Dit alles maakt het Prins Hendrikplein tot het 
gezelligste plein van de wijk, en misschien wel van heel Den Haag!

Biologische markt - een begrip in de wijk en heel Den Haag!

Van/voor wie is het Prins Hendrik Plein?

Zoals zoveel buurtbewoners doen wij elke donderdag onze 

boodschappen op de heerlijke Prins Hendrikplein-(PHP)-markt. Niet 

zelden ontmoeten we buurtgenoten, de markt verbindt! Dat zou je 

ook kunnen stellen over onze horeca-vrienden, al lijkt het publiek 

daar ook meer van ‘buiten’ te komen. Hoe dan ook, het plein is een 

plek voor iedereen.

De laatste tijd vangen we echter geluiden op dat er sprake is van een 

zekere drang/dwang die het de marktondernemers moeilijker maakt hun 

werk te doen. Vanuit de gemeente zou er gewerkt worden aan een regel 

om de voertuigen (die menige mobiele marktkraam voorttrekken en een 

belangrijke functie hebben voor de - koele - voorraad) van het plein te 

weren. Dit lijkt haaks te staan op het geldende Marktreglement uit 2016, 

(lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR433079) waarin de mogelijkheid 

bestaat om een vergunning aan te vragen voor het parkeren van een 

voertuig naast de kraam. Gaat dit reglement herzien worden? Terecht 

maken marktmensen bezwaar tegen het weren van auto’s en opslagruimtes 

en nemen ze acties (zoals petities) om tegenwicht te bieden. 

Wij vragen ons af welke belangen hier, over de hoofden van de bewoners, 

worden uitgevochten? Is het de horeca contra de marktondernemers? 

Spelen andere belangen een rol? Wij roepen eenieder op, elke poging om 

de markt de nek om te draaien, te verwerpen. Net zoals het de horeca 

gegund wordt om de schaarse parkeerplaatsen in te nemen, gunnen wij 

de marktkooplui hun wekelijkse aanwezigheid, uiteraard zonder 

belemmeringen. Hét Plein is van iedereen!

Peter Bakens en Margriet Scholtens, Hugo de Grootstraat

Ingezonden brief
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(Op uw) Gezondheid! TEKST EN FOTO PETER BAKENS

In de laatste aflevering (in Zeeheldennieuws #3) van deze serie sprak ik met 

haptotherapeute Antje Blom. Deze keer ben ik benieuwd naar de bijdrage aan de 

Zeeheldengezondheid van het centrum ‘Vleugels’, sinds 2015 gevestigd aan de 

Elandstraat. Aanleiding is de klankschaalbehandeling die mijn vrouw daar sinds 

enige tijd afneemt. Mijn vrouw is enthousiast over de behandeling, dus maak ik op 

een van de keren dat ik haar samen met de hond ‘wegbreng’, een afspraak met Mondi 

Westerduin, die sinds de start bij Vleugels betrokken is. 

Mondi stapte in toen, net na de start, de samenwerkingspartner van zijn moeder (en 

oprichtster Francine Westerduin) besloot uit te stappen. Francine schuift ook aan bij 

het gesprek – handig, want Mondi heeft het druk met het ontvangen en begeleiden 

van de vele cliënten die die middag langskomen. Hij is onder andere gespecialiseerd 

in Hyperbare zuurstof therapie: mensen liggen in een tank en de zuurstof herstelt de 

algehele gezondheid. Ik herinner me deze therapie uit mijn tijd als wijkverpleegkundige. 

Een jonge patiënte met MS maakte er met veel resultaat gebruik van. Ook wordt er 

gebruik gemaakt van cryotherapie (extreme koude) en onder andere waterstoftherapie 

om het effect van de behandelingen te versterken. 

Francine is van huis uit kinesiologe en homeopaat. Kinesiologie is een techniek waarmee 

je via spiertesten het lichaam kan ‘lezen’ en meten. De combinatie met de homeopathie 

noemt Francine heel effectief: het leidt tot zeer gerichte behandelingen. Zo was er een 

bekende Zeeheldin die met beginnende dementieverschijnselen jarenlang cognitief op 

peil bleef dankzij een uitgekiend homeopathisch geneesmiddel! Mensen uit het hele land, 

en soms zelf uit Europa vormen de vaste klantenkring van dit centrum midden in ons 

Zeeheldenkwartier. Er zijn zo’n 30 therapeuten verbonden aan de ruimten van Vleugels. 

Ik ben het eens met mijn vrouw: wat een prettige sfeer hangt hier. Francine beaamt: dat 

horen ze vaak van hun klanten. De rust en concentratie die ook verwoord wordt in de 

print die ik bij binnenkomst aan de wand zie: ‘Rust (peace) komt vanbinnen, zoek het niet 

ergens buiten jezelf’. 

De Westerduins zorgen ook nog voor een gezonde huishouding: echtgenote van Mondi en 

de man van Francine bemensen de Huishoudwinkel aan de Piet Heinstraat!

Website: vleugelsdenhaag.nl  

Drukbezocht 
voetbalveldje 
vernieuwd

Het voetbalveldje op het Jennyplantsoen is een 

geliefde plek voor jong en oud. Dagelijks wordt er 

fanatiek gevoetbald. Niet alleen de jeugd uit de wijk 

komt hier samen, maar ook groepjes van buiten de 

wijk weten het veldje te vinden. In de avonduren nemen 

de oudere jongeren het vaak over van de jonge 

talentjes en soms zie je zelfs studenten een balletje 

trappen.

Door het intensieve gebruik was het kunstgras behoorlijk 

versleten geraakt. Gelukkig heeft de gemeente haar 

belofte waargemaakt en is het kunstgras onlangs 

vervangen. Het veldje ziet er weer als nieuw uit en is 

klaar voor nog meer voetbalplezier!

Welzijnsorganisatie wijkz onderzoekt de mogelijkheid om 

in de herfstvakantie een officiële opening te organiseren, 

misschien zelfs met een klein toernooitje. Hoewel 

inschrijven nog niet mogelijk is, kan je met je team 

natuurlijk al wel een oefenwedstrijdje op het nieuwe 

kunstgras spelen. Kom dus snel een kijkje nemen en 

geniet van het vernieuwde veld!

Bomen over bomen
Aanleiding voor dit verhaal over bomen (waar je lang over kunt bomen!) is ‘onze’ prachtige, monumentale, 165 

jaar oude Plataan, waar we vanuit onze achtertuin op uitkijken. Mede naar aanleiding van een van de ‘nieuwsflitsen’ 

uit het Zeeheldennieuws # oktober 2021, vroegen we ons af hoe het met deze woudreus gesteld is. 

Zo’n oude boom, die metershoog uittorent boven menig boompje in de stadstuinen van perceel Hugo de Grootstraat 

– van Speijkstraat – Zoutmanstraat, heeft die geen onderhoud nodig? En soms hoor je wel – zoals het eerder genoemde 

artikel vermeldt – over boomvandalisme: mensen die meer licht willen in huis en bomen neerhalen of illegaal 

beschadigen. Enfin, onze nieuwsgierigheid was geboren. Onze boomfascinatie kreeg nog een extra impuls toen bekend 

werd dat gemeente Den Haag van plan is om een flink aantal bomen in onze Hugo de Grootstraat te kappen – vanwege 

groot onderhoud aan de bestrating. En toen museum Mesdag deze zomer ook een prachtige expo had, met als titel 

Sprekende bomen, een ode aan onze bedreigde natuur bedachten we dat we eens moesten bomen over bomen in ons 

Zeeheldennieuws. 

Terug naar onze Plataan. Na enig speurwerk kwamen we uit bij het Team Advies Buitenruimte en Groen, onderdeel van 

de Beleidsafdeling Stadsbeheer (BAS) van de Dienst Stadsbeheer (DSB). Inderdaad een hele mondvol, maar wat een 

aardige medewerkster troffen we daar aan! Ze wees ons op een paar hele interessante documenten, waaronder 

Monumentale bomen - Den Haag en de Lijst 

monumentale bomen Den Haag 2020 met 

twee bijlagen: eentje over de ‘openbare’ en 

eentje over de ‘particuliere’ monumentale 

bomen. In het laatste document troffen we 

de detailinformatie over ‘onze’ Plataan, 

genummerd p5507! Wat goed dat de 

gemeente elke 5 jaar deze bomen controleert 

en een onderhoudsadvies geeft. Onze boom 

werd op 17 juli 2019 ‘onderzocht’ en gelukkig 

in redelijke conditie bevonden. Eind van dit 

jaar gaan de bomendokters weer op pad voor 

een nieuwe inspectieronde. 

We zijn van plan om contact op te nemen met 

de eigenaar van de boom en eens te kijken of 

we een gezamenlijk ‘fondsje’ kunnen 

oprichten, om de kosten te dekken van het 

eventueel noodzakelijke onderhoud – we 

genieten immers allemaal van dit schitterende 

nummer. We sluiten af met nog een leestip 

voor alle bomen minnende Zeehelden: In 

2020 kreeg Valerie Trouet de Jan Wolkersprijs 

voor haar boek Wat bomen ons vertellen, een 

geschiedenis van de wereld in jaarringen. 

Kijk ook eens op de ‘Haagse bomen app’ met 

info over 120.000 bomen in onze stad

TEKST EN FOTO REINOUT BARTH

TEKST EN FOTO MARGRIET SCHOLTENS EN PETER BAKENS



Wijkz verbindt mensen in de wijk

Heeft u behoefte aan contact met anderen uit de wijk of hulp 
nodig bij het oplossen van een probleem? Wilt u vrijwilligerswerk 
doen of buurtgenoten een stapje verder helpen? 

Kom naar:
Centrum De Heldenhoek, Elandstraat 88, 070 205 2279

<advertorial>

vind de heldenhoek op:

ACTIVITEITENLADDER 
HELDENHOEK 

MAANDAG
Buffet van 9:00 tot 15:30 uur

Yoga van 9:30 tot 10:30 uur

Cursus Frans 11:0012:30 uur

Gymnastiek 55+ van 12:30 tot 13:15 uur

Buurtmaaltijd 17:00 tot 18:30 uur  

met Live pianomuziek

VOOR 11:00 UUR OPGEVEN 070 – 2052270

Geldzaken op afspraak 9:00  13:00 uur

DINSDAG
Buffet van 9:00 tot 15:30 uur

Handwerken van 9:30 tot 12:00 uur gratis

Bingo 1 KEER PER MAAND eerstvolgende  

op 29 oktober 13:30 – 15:30 uur

WOENSDAG
Buffet van 9:00 tot 15:00 uur

Buurtontbijt van 9:30 tot 11:30 uur  

met Livemuziek

Spreekuur HAAGWONEN van 11:00  12:00 uur

Linedance van 12.30  13.15 uur

Kinderclub vanaf 4 jaar van 13.00 tot 15.30 uur 

Meidenclub 913 jaar van 15:30  17:00 uur 

Jufrouw Charlotte 07020526565

Jongensclub 16:30  18:00 uur 913 jaar Dustin

Zumba/DanceFitness van 19:00  20:00 uur

Geldzaken op afspraak 9:00  13:00 uur

DONDERDAG
Buffet van 9:00 tot 15:30 uur

Taalles 10:0012:00 uur. via inschrijving 

Marloes 070 2052561

Judo 611 jaar van 18:00 tot 19:00 uur

Judo 1118 jaar voor gevorderden  

van 19:00 tot 20:00 uur

VRIJDAG 
Buffet van 9:00 tot 15:00 uur

10:00 – 13:00 uur Schuld hulp maatje 

Gymnastiek 55+ van 09:00 tot 09:45 uur

Gymnastiek 55+ van 10:15 tot 11:00 uur

Sjoelen 10:00  11:00 uur

Rommelmarkt laatste vrijdag van de maand 

25 oktober van 9.00 tot 15.00 uur

Zondag 20 oktober

Pannenkoeken met Piet

de kast van lotje

In de Heldenhoek staat nog steeds een” Kast van Lotje”. 
Het wordt goed gebruikt. Vraag en aanbod is redelijk in 
evenwicht. Gezinnen met kinderen die kleding en/of 
schoenen nodig hebben kunnen hiervoor langskomen 
om samen met een vrijwilliger kleding uit te zoeken. De 
vrijwilligster Tania is er maandagmiddag en 
vrijdagochtend. 

Voor meer info kijk op stichtinglotje.nl

yes! BINGO!
In de middag op 29 oktober! 
Van 13:30 tot 15:30 uur
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Zomer voorbij, scholen begonnen, vakantie afgelopen, iedereen weer aan de slag. 
Maar laten we nog éven terugblikken op het begin van de zomer die, zoals ieder jaar, 
startte op het Prins Hendrikplein met het Zeeheldenfestival.

De organisatie kijkt terug op een vrolijke editie, met een gezellige ontspannen sfeer en 
een tof programma. Tegelijkertijd ook een editie die veel vroeg van de flexibiliteit van 
de programmeurs, die de nodige acts moesten omgooien, en van de barmedewerkers 
die wel erg vaak werkeloos duimen zaten te draaien wegens gebrek aan dorstige 
bezoekers.

Nattigheid
Want voor wie het na die mooie augustusmaand alweer een beetje vergeten was, 
tijdens het festival waren de weergoden ons slecht gezind: bakken regen kwamen 
naar beneden. En op zaterdagochtend woei het zo hard dat het opblaasspeeltoestel 
neergehaald moest worden voor de veiligheid, terwijl een aantal braderiekraampjes 
(zowat) wegwaaiden .

Een andere onverwachte factor was het verassend goede spel van het Nederlands 
elftal. Had niemand meer een hoge pet op van de mannen van Oranje, bleken ze 
het opeens aardig te doen op het EK voetbal en moesten ze op zaterdagavond de 
kwartfinale tegen Turkije spelen. Wat een timing.

Feestje in de regen…
Maar goed, een echte Zeeheld kan natuurlijk wel tegen een spatje water. En ook in de 
regen kun je een feestje vieren. Bovendien sta je onder de mobiele partytenten voor 
het podium lekker droog als je een dansje waagt. De sfeer was in ieder geval opperbest, 
misschien zelfs juist omdat het wat rustiger was?

Hoofdact Claw Boys Claw speelde vroeger op de 
avond, zodat voetballiefhebbers na afloop ook nog 
de wedstrijd konden kijken. 

En in de zon!
En gelukkig scheen ook geregeld de zon en kon het 
publiek genieten van feestbands als Skavenhage en 
Primaat. Was het voor kinderen lachen geblazen met 
straatacrobaat Marc Muy Dificil, zorgde een grote witte 
gorilla voor verwondering en vertedering. Geschminkte 
kleuters vrolijkten het plein op. Zeg nou zelf, met 
een glaasje sangria je buren ontmoeten tegen een 
achtergrond van flamencoklanken, dat is toch het ultieme 
festivalgevoel?

Help het festival, drink bier.
Dan nu terug naar de harde 
realiteit. Was het qua aangename 
sfeer en goed programma weer 
een fijne editie, financieel pakte 
het wat minder florissant uit en 
kwamen we in de rode cijfers. Dat 
is op zich geen ramp en vormt 
ook geen bedreiging voor de 
volgende editie. Wel zitten we 
nog met een voorraad speciaal 
voor het festival gebrouwen bier 
dat niet is verkocht. Daar kun jij 
wat aan doen! Op: denatteregah.
nl kun je brouwerij Eiber van het 

‘Natte Règah’ bier afhelpen. Dan heb jij wat lekkers te drinken deze herfst en je steunt het 
Zeeheldenfestival en het Straatconsulaat. Win-win toch?

Het komende Zeeheldenfestival 
kun je alvast in je agenda zetten: 

van 2 t/m 5 juli 2025

Er is een markante Zeeheld heengegaan: Aad van Driel, door 
sommigen ook wel Aad Kooper genoemd, overleed op de laatste dag 
van juli jl. Van Driel nam de wijnzaak in de Prins Hendrikstraat in 
1989 over van de familie Kooper, die er sinds begin jaren zestig van 
de vorige eeuw gevestigd was. Kooper wijn, een begrip in ons 
Zeeheldenkwartier maar zeker ook daarbuiten. Aad van Driel 
woonde tot een paar jaar geleden boven de zaak, kort geleden 
verruilde hij deze ‘ambtswoning’ voor een mooi appartement op het 
Prins Hendrikplein. Als fervent wijnliefhebber liep ik geregeld 
binnen. Bijzonder was het assortiment met, in tegenstelling tot 
andere wijnzaken, een aantal oudere jaargangen. 

Zo herinner ik me nog levendig de fles Grand Cru Chablis (het was 
een ‘Bougros’ uit maar liefst 1990) die Aad tevoorschijn toverde – 
toen ik hem naar een goede Chablis vroeg. Hoewel ver boven mijn 
toenmalige budget, kon ik het ‘vriendenprijs’-aanbod wat hij me 
deed niet weerstaan. Eenmaal in het (ruime) glas fonkelde dit ‘oudje’ 
met een goudgele glans me toe, en de neus en de smaak meen ik me 
nog steeds voor de geest te kunnen halen. Bovenal herinner ik me de 
vele ronduit geestige en gezellige gesprekken met Aad, daar in zijn 
‘Domaine’. Er is een waarlijk Chevallier du Vin heengegaan, we 
zullen hem missen. We wensen zijn echtgenote, zoon en familie veel 
sterkte bij het verlies van deze markante Zeeheld!

In Memoriam
AAD VAN DRIEL

TEKST PETER BAKENS

TEKST LINDA BAKKER FOTO'S SHIRIEN JOEMMANBAKS EN LINDA BAKKER

TERUGBLIK ZEEHELDENFESTIVAL
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 NIEUWSFLITSEN 

Elke woensdagmiddag om 14.00 uur lezen we voor aan kinderen vanaf 4 jaar. 

Iedereen is welkom, het is gratis en je hoeft je niet van tevoren op te geven. We 

hebben een enthousiast team dat met plezier voorleest en een stapel boeken heeft 

klaarliggen!

Huiswerk maken, toetsen of tentamens voorbereiden? Bij ons kun je rustig studeren, 

je hoeft geen lid te zijn en de WIFI is gratis.

Maak je kunst en wil je dit laten zien aan een groter publiek? Neem contact op en 

vraag naar de voorwaarden!

In de gymzaal van de Grote Pyr, op de Waldeck Pyrmontkade 115, is de Latin Soul Dance 

studio van de passievolle Angela Alfaro gevestigd. Bij Latin Soul Dance geeft men Zumba-, 

Cumbia-, Samba-, en andere bewegingslessen. Dansen is een feestelijke ervaring voor 

jong en oud. Voor een kind dat wil leren dansen, een volwassene die fit wil blijven of een 

senior die actief wil blijven is Latin Soul Dance een fijne en veilige plek. Een plek waar 

het gaat om meer dan dansen alleen. Het is ook een plek waar mensen elkaar kunnen 

ontmoeten en met elkaar plezier kunnen maken. Ontdek en deel in de energie en het 

plezier bij Latin Soul Dance. U bent van harte welkom!
De Stichting ArchipelPoëzie onthulde op 14 september het raamgedicht ‘Allemaal 

steden’ van Hans Lodeizen, op het raam van Willem Jelle Berg, Zourtmanstraat 43. De 

opkomst was bijzonder. Een van de sprekers was de achternicht van Hans Lodeizen. De 

openingshandeling, het verwijderen van de foto van Hans Lodeizen die over het gedicht 

was geplakt, werd verricht door diegenen wiens blik wekelijks, zo niet dagelijks langs de 

gevel van Zoutmanstraat 43 strijkt. 

De Stichting ArchipelPoëzie maakt steeds gebruik van een andere letterontwerper die 

een band heeft met de Haagse Academie (KABK). Dit bij pui, achtergrond en gedicht 

passende lettertype is van letterontwerper James Admondson. 

 VOORLEZEN, HET LEUKSTE 
HALFUURTJE VAN DE WEEK! 

 IN DE BIEB STUDEREN EN 
HUISWERK MAKEN?

 KUNST EXPOSEREN IN DE 
BIEB?

Dans!

Onthulling raamgedicht 
Zoutmanstraat

Jasmijn, een van de elf werknemers bij de bloemenkiosk op het parkeerterrein 

van de Albert Hein XL, Bloeiend!, is een vlotte jonge meid van 23 jaar. Ze 

werkt al 8 jaar met veel plezier in de bloemen. Jasmijn heeft de 3-jarige 

opleiding bloemiste bij Lentiz, MBO-Westland gedaan, en is mooi afgestudeerd 

op Bloem en Design. Daar ligt haar hart en haar passie: met bloemen kleding, 

meubels en objecten nog meer uitstraling geven.

Op de middelbare school wilde ze aanvankelijk dierenarts worden, maar toen ze 

van een docent van de Groene Sector in Zoetermeer eens met bloemen moest 

werken, was ze helemaal verkocht. Dat was wat ze wilde: met haar handen 

werken, creatief bezig zijn … ze koos voor de opleiding bloemiste, net als haar 

overgrootmoeder!

Voordat ze bij Bloeiend! kwam, heeft ze tijdens en na de opleiding veel werkervaring 

opgedaan bij verschillende bloemisten en evenementen: ze moest bijvoorbeeld 

thema-praalwagens samenstellen bij het bloemencorso in Lisse of planten op 

hydrocultuur zetten in hotels. Het maken van rouw- en trouwwerk geeft haar een 

speciale boost, dan wil ze alles tot in de puntjes verzorgen: bloemen uitzoeken en 

arrangementen maken die bij een jurk of hoed passen, kleuren of bloemen kiezen 

die bij een bepaald persoon horen. Als de klanten haar creaties dan mooi vinden, 

kan haar dag niet meer stuk.

Zelf houdt ze het meest van zonnebloemen en delphiniums (ridderspoor), ze 

wordt er vrolijk van, maar alle plukbloemen bij hen in de winkel vindt ze mooi. 

Daar kan je als bloemist en als klant hele fijne boeketten van maken. 

Haar droom is om over een tijdje een eigen atelier te hebben waar ze heel gericht 

voor klanten met bloemen en planten kan werken. Een kennis van haar heeft dat 

ook, dus waarom zij niet, zegt haar familie….

TEKST EN FOTO ELS KRUIK

Jasmijn

Witte de Withstraat 31-33 

(hoek van Brakelstraat)

info@zeehelden-bibliotheek.nl

Openingstijden: dinsdag t/m vrijdag 

van 14.00 – 17.00 uur

DansEN voor DansEN voor DansEN voor IEDEREEN!IEDEREEN!IEDEREEN!
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LATIN SOUL DANCE

ONDER HET TOEZIEND OOG VAN WILLEM JELLE BERG VERRICHTEN RACHID EN AAD DE OPENINGSHANDELING.

TEKST EN FOTO WYBE VAN DE KUINDER
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 NIEUWSFLITSEN 

Op 23 augustus was er een forse stroomstoring in onze wijk. Zo’n 2.000 

huis houdens en kantoren hadden er last van. Met name in de Westerbaen-

straat en de Vondel straat. Maar ook het Vredespaleis en het Staten-

kwartier werden getrof fen. Opvallend was dat de storing heel selectief 

door de wijk ging. Niet iedereen had er last van.

Stedin rukte snel met groot materiaal uit: er werd voor vele honderden 

huizen een noodaggregaat ingezet.

De gemeente vroeg wijkz of de Heldenhoek opengesteld kon worden voor 

gedupeerden. Tot laat in de vrijdagavond kon men daar zijn telefoon opladen, 

een kopje koffie krijgen of even een praatje maken. 

Hulde aan Marloes Kirsten van wijkz die dit tot ‘s avonds laat alles 

organiseerde.

Grote opluchting in Duinoord en het Zeeheldenkwartier. De 

populaire speeltuin Klein Tasmania mag blijven. In 2021 werd 

bekend dat de speeltuin mogelijk plaats moest gaan maken 

voor een fietsenstalling van het Gymnasium Haganum. Dit 

tot grote onvrede van omwonenden, die samen een petitie 

startten. Die petitie wierp zijn vruchten af, want de bewoners 

en Haganum zijn samen tot een overeenkomst gekomen. 

De speeltoestellen zijn weg, maar de buurttuin vol nieuwe 

bloemen blijft bestaan.

Een grote zandbak, een glijbaan en heel veel groen. Speeltuin 

Klein Tasmania in de Tasmanstraat is een plek waar bewoners 

al jaren samenkomen om hun kleintjes te laten spelen, te 

kletsen en koffie te drinken. ‘We hebben goede afspraken 

gemaakt over de buurttuin.’, vertelt Janneke Hendrikx. ‘Als 

de school open is mogen leerlingen daar lekker chillen en 

hun broodje opeten. En als de school dicht gaat is de tuin 

voor de buurt en we zorgen er met zijn allen voor dat het een 

fijne plek blijft en dat het schoon blijft.’

Zeehelden,
Zoals inmiddels wellicht bekend is, gaat 

EJA, op de hoek van de Elandstraat en de 

Helmerstraat, haar deuren sluiten. 

Om de gebruikers van het EJA-gebouw zo 

goed mogelijk te helpen zijn we op zoek naar 

ruimtes voor Jongerenvereniging SOWIESO 

voor de vrijdag- en zaterdagavonden,  

de Sudanese Club voor de zaterdagavonden 

(+/- 15 personen) en de Christ Centered 

Church voor de zondagmiddagen (+/- 20 

pers.). 

Indien u iets heeft of u iets weet dan 

gaarne contact met Rob Vreeswijk / EJA 

06-25514359 of mailen naar 

ejastichting@gmail.com. 

ALVAST DANK!

AFVAL: weg er mee!
Wat doe je als je een overvolle 

afvalcontainer ziet of grofvuil 

dat op straat ligt? Zelf 

opruimen kan niet altijd, 

het handigste is om het de 

gemeente te laten weten. 

Dat doe je eenvoudig met de 

‘my clean city app’, die werkt 

samen met de gemeente 

Den Haag (te vinden in de play store en de app store). 

Registratie is niet nodig, maak een foto en voeg een 

korte toelichting toe. Je krijgt een melding als de straat 

schoon is!  mycleancity.nl

Coronaprik

Op 16 september is een nieuwe 

vaccinatieronde tegen corona 

gestart. Deze is met name 

bedoeld voor mensen vanaf 60 

jaar. Gaat u hem ook halen?

Vacature
social media
Zit jij het liefst de hele dag op 

Instagram? Ben jij altijd op de hoogte van de laatste 

trends op de verschillende sociale media? 

Ben je creatief en een echte verhalenverteller? En 

heb je ook nog een voorliefde voor onze wijk? Dan 

zoeken we jou voor ons socialteam. Het gaat ook 

over het contentmanagement van onze website.  

Mail ons op secretariaat@zeeheldenkwartier.nl 

Klein Tasmania vernieuwd

© STICHTING KLEIN TASMANIA

Stroomstoring Westerbaenstraat
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Het nieuwe culturele seizoen is van start gegaan en Theaterschool Rabarber aan de 

Bilderdijkstraat opent opnieuw haar deuren voor kinderen en jongeren die de 

podiumkunsten, zichzelf én de wereld willen ontdekken. Rabarber verzorgt 

professionele theaterlessen voor alle leeftijden tussen 6 en 27 jaar en produceert 

eigen voorstellingen met een unieke artistieke signatuur. Rabarber heeft als missie 

om vanuit kunst en het rijke theatervak jonge mensen met elkaar en met de wereld 

te verbinden. 

Ieder kind is een kunstenaar

Deze visie komt binnen Rabarber overal terug: ieder kind is een kunstenaar! Zowel binnen 
het speelhuis (6 t/m 12 jaar), het makershuis (13 t/m 18) als het productiehuis (voorstellingen 
met jonge mensen voor iedereen van 4 tot 104 jaar) dragen de spelers op creatieve wijze bij. 
En ook op de vele basis- en middelbare  scholen die Rabarber bedient en in de wijken waar 
Rabarber participatie stimuleert, worden vele jonge talenten ontdekt. 

Theater als kunstvorm en middel tot zelfexpressie

In een individueel digitaal tijdperk biedt Rabarber een waardevol alternatief: een sociale, 
fysieke tijdsbesteding. Geïnspireerd door kunst en actuele thema’s maken de jonge mensen 
theater waarbij ze tegelijkertijd creatieve, sociale en emotionele vaardigheden ontwikkelen. 
Ze worden gestimuleerd om zich op authentieke wijze uit te drukken en hun (gezamenlijke) 
verhalen te verbeelden.

De Broedplaats: Voor Toekomstige Theatermakers

Voor jongeren tussen de 17 en 24 jaar is er De Broedplaats,  een vooropleiding waar jongeren 
onder professionele begeleiding een eigen jongerenvoorstelling maken. In dit intensieve 
traject ontdekken de deelnemers waar hun aspiraties en kwaliteiten liggen, en krijgen ze 
de kans om stappen te zetten richting een carrière in het theater.

Theater als Verbinder

Rabarber laat zien dat theater meer is dan alleen vermaak. Het is een krachtig middel voor 
zelfexpressie, samenwerking en verbinding. We werken binnen de locatie van Rabarber, op 
scholen, in wijken en met vele samenwerkingspartners in de stad. Nieuwsgierig? Wil je 
weten wat we voor jou, of jouw school kunnen betekenen? Loop gerust eens binnen of 
neem contact met ons op.

Zie: rabarber.net (nieuwe website komt eraan!).

Een seizoen vol kunst, cultuur en theater -  
maar dan door kinderen en jongeren!
TEKST LEONTINE VAN VLERKEN, CHARLENE KORTSTAM FOTO LIIA TANASE IN DE RABARBER FAMILIEVOORSTELLING PARADIJSVOGELS (2024) © REMCO ZWINKELS



www.elzenaar.nl
PRINS HENDRIKSTRAAT 138, 2518 HX DEN HAAG

070 364 17 65

Heeft u zelf verhuisplannen?
Nodig ons eens uit voor een vrijblijvend gesprek!

TE KOOP IN HET ZEEHELDENKWARTIER:

•  3 laags hoekbovenhuis van 200 m2

•  veel authentieke details

•  goed geisoleerd (energie én geluid)

Vraagprijs € 795.000,- k.k.

•  heerlijk instapklaar herenhuis 158 m2

•  voor- en achtertuin

•  groots gerenoveerd in 2022

•  dak vernieuwd in 2021

Vraagprijs € 850.000,- k.k.

KONINGSPLEIN 6A, DEN HAAG

WALDECK PYRMONTKADE 441, DEN HAAG

Zevende Hemel
Laan van Meerdervoort 190

2517 BH Den Haag

WWW.SUNG-CHI.NL

Tai chi lessen, Yang stijl
iedere dinsdag avond

Mooi werk doe je 
bij Anton Constandse

Wij bieden onder-
steuning in het leven 
van mensen met 
een psychiatrische 
kwetsbaarheid,
soms gecombineerd 
met verslaving.

Uniek
in herstel

Je doet
ertoe

Kom bij ons werken en maak
het verschil voor een ander: 

werkenbijantonconstandse.nl



DE

SCHATKIST
REDACTIE MASCHA WESTGEEST De opdracht was: 

Teken je nieuwe klas, de kinderen, de leraar, de tafels...

Ik hou heel veel van paarden. Ik zit zelf ook op paardrijden. Mijn 
lievelingsdieren zijn paarden en honden. Mijn hobby’s zijn tekenen, knutselen 
en paardrijden. Ik vind juf Shirley de liefste juf van de wereld. Ambria, 9 jaar

Hoi, ik ben Djazzlin en ik hou van dieren en van mijn mama helpen met koken. 
En ik hou van zwemmen. Mijn lievelingsvak op school is Engels. Ik vind het ook 
leuk om een film te kijken met mijn mama. Djazzlin, 9 jaar

Hiam

Hallo, ik ben Lulu. Ik vind tekenen leuk, want ik ben er goed in. En ik vind taal 
ook leuk, net als turnen en sporten. Ik heb heel veel knuffels. Lulu, 9 jaar

Hallo! Ik ben Aya en ik ben 10 jaar. Ik hou van turnen. Ik zit in een groep van 
4 kinderen. Halima, Mark, Ambria en ik. Er zijn 16 kinderen in de klas. En 2 
juffen: Juf Shirley en juf Dominique. Aya, 10 jaar

Ik heet Hassan. Ik voetbal vaak op het plein. Ik zit in groep 6 en ik ben heel 
goed in rekenen. Mijn beste vrienden zijn: Mark, Uziel, Narjis en Naoubal. 
Mijn lievelingseten is pizza.. Hassan, 9 jaar

Ik ben Jahid en dit is mijn klas in zwart wit. Buiten is er een klimrek en 
een glijbaan. Bij de Max Velthuijsschool is het leuk. Dit is op 12 september 
gemaakt en mijn nieuwe school is de beste! Jahid, 9 jaar

Ik ben Naoubal en ik ben een sportieve jongen. Ik speel graag buiten met 
mijn vrienden. We spelen graag voetbal en tikkertje. Gamen vind ik ook heel 
leuk. Ik speel Fortnite en Brawlstars. Ik heb twee broers: eentje van 7 en een 
andere van 3. Ik hou ook van koken. Mijn ouders zijn gescheiden. Ik vind dat 
jammer, maar zolang ik maar gelukkig ben. En dit was mijn verhaal. Doei 
allemaal.. Naoubal, 9 jaar

De schatkist is voor deze editie 
gevuld door de kinderen van de 
Max Velthuijsschool. De kinderen 
vonden deze opdracht heel leuk 

en hebben hard gewerkt. 



Hira en Halima
Hira van tien woont in de van Diemenstraat met haar ouders, 
broer en zus en haar kat Nayla. Ze gaat naar de Carolusschool 
en zit in groep 7. Halima van negen woont met haar ouders en 
vier zusjes in de Tasmanstraat. Zij zit in groep 6 op de Max 
Velthuijsschool. Doordat ze vaak op het Bonbonplein spelen zijn 
ze vriendinnen geworden. Ze zijn allebei dol op acrobatieken.

Wat vinden jullie leuk om te doen op je school?
Hira: ‘Ik vind veel leuk: rekenen, taal, spelling, begrijpend 
lezen, knutselen, gym, Engels en geschiedenis. Met gym doe ik 
het liefst handstanden en voetballen, ook op het Bonbonplein’.
Halima: ‘Wat ik het allerleukste vind zijn naschoolse activiteiten, 
dus na de school en in de vakantie. Maar op school ben ik goed 
in spelling. Engels is leuk, geschiedenis superleuk, maar 
rekenen is weer een beetje moeilijk’.

Zijn jullie op vakantie geweest?
Hira: ‘Wij zijn zeven weken bij verschillende familie in Turkije 
geweest. In Bodrun, Karaman en Didim. Steeds iets anders: 

strand, stad, of een zwembad aan huis met 
nichtjes en neefjes. Leuk hoor!’ 

Halima: ‘Ik ben bij familie in Den Haag geweest. 
Veel familie van ons zit in het buitenland. En ik 
heb een echo gezien van een piepklein neefje 
van acht maanden en er is een nichtje Mayra 
geboren!’

Kun je fijn spelen op het Bonbonplein?
Halima: ‘Ja, het gras is opgeknapt, het is nu 
schoon, er wordt veel op gespeeld. Maar het 
klimrek is nog wel kapot, dat was juist heel 
fijn om tikkertje op te spelen maar gelukkig 
kun je ook met een bal iets doen: trefbal of 
basketballen bijvoorbeeld. Voetballende jongens zijn weer 
niet zo leuk of, als je met iemand ruzie hebt, het lange napraten 
daarover. Dat is niet leuk!’

Kind van de wijk
IN DEZE RUBRIEK WORDT EEN KIND VAN DE WIJK GEPORTRETTEERD

Zie pagina 19DE
SCHATKIST
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‘Snel, schiet op, we hebben haast!’, tjilpte een groep gejaagde jonge musjes. Ze 
fladderden al kwetterend weg in deze zonnige nazomerochtend. 
Pica vroeg zich af waarom al die drukte nodig was, zo vroeg op de dag. Vanuit de top 
van de notenboom had ze een goed zicht op wat er zich afspeelde in de helderblauwe 
ochtendlucht. 

De meeuwen waren zoals gewoonlijk flink in de weer. Ze krijsten en kibbelden totdat 
ze gillend ruzie kregen. Er was altijd wel een meeuw die het beter wist en vervolgens 
nog meer lawaai maakte dan de andere schreeuwlelijkerds. Hun meningen werden 
hardop gedeeld en waren helaas vaak vlijmscherp verdeeld. 
Intussen maken de meeuwen wel een hoop rommel en houden ze nauwelijks rekening 
met andere vogels, dacht Pica: De statige kraaien zijn een stuk beleefder, al kunnen zij 
ook flink tekeergaan. 

Er vloog een groepje frisgroene halsbandparkieten voorbij. Ze floten een gezellig lied 
en hadden volop lol en plezier. Hun komst heeft de buurt een stuk kleurrijker en 
vrolijker gemaakt, bedacht Pica zich, al moesten veel andere vogels helaas niets van 
deze nieuwelingen weten.

Verderop landde een roodborstje. Ze leek wat vermoeid en haalde een paar keer diep 
adem. Daarna floot ze een prachtig lied waarin ze haar laatste avonturen beschreef. 
Het waren wilde verhalen vol pieken en dalen met vele mooie maar ook gevaarlijke 
momenten. 
Een voorbijvliegende houtduif hield stil en luisterde aandachtig naar haar gezang over 
alle belevenissen. De houtduif antwoordde geruststellend: ‘Het komt goed, echt waar, 
het komt goed’. 
Pica hield enorm van het rustgevende gekoer van duiven. En zo verbleef onze ekster 
daar die ochtend op de hoogste tak van de boom, vol aandacht en bewondering voor 
alles om haar heen.

Pica de ekster woont in de grote lindeboom in de Tivolistraat in het 
Zeeheldenkwartier. Ze vliegt graag rond in de wijk en ontmoet daar 
andere vogels die soms wat eigenaardig kunnen zijn.

Vreemde VogelsBeestenspul:
Koele koeniekoenies!

In stadsboerderij ‘t Beestenspul wonen twee heel grappige 
varkens: Knor en Lola. Het zijn zogenaamde kunekunevarkens. 

‘Kunekune’ (je spreekt het uit als 'koeniekoenie') betekent vet en 
rond. Zo zien ze er ook uit: ze hebben korte pootjes en een stevig rond 

lijf. De kunekunevarkens komen oorspronkelijk uit Nieuw-Zeeland. Daar 
wonen de Maori's en daarom worden ze ook wel maori-varkens genoemd. 
Het varkentje Knor van de stadsboerderij heeft twee gekke kwastjes bij 
zijn kin die eruitzien als een soort belletjes, deze worden door de Maori 
‘piri piri’ genoemd.

Knor en Lola houden van mensen en knuffelen graag 
met hun verzorgers. Ze zijn erg nieuwsgierig en 
superslim, je kunt ze bijvoorbeeld leren om op 
commando te gaan zitten. Ook zijn ze heel schoon, ze 
plassen of poepen nooit in hun nest of stal maar op een 
aparte plek. Een zelfgemaakte wc dus! De geiten op de 
boerderij spelen graag met Knor en Lola. Soms vinden 

ze het leuk om Lola in haar staart of bil te bijten. Ze zien er ook zo 
schattig en lekker uit!

Wil jij Knor en Lola eens in het echt zien grazen? Kom dan langs bij ‘t 
Beestenspul in de Tivolistraat, iedere dag 
geopend van 9.00 tot 17.00 uur en op maandag 

tot 16.00 uur. Let op: je mag de dieren niet 
voeren, want dat doen de verzorgers al. Namens 
Knor en Lola tot ziens, in Maori taal: Ka kite i a 
koe a ko ake nei!

woordzoeker
Hussel de overgebleven letters om een 

plein in het Zeeheldenkwartier te vinden!

TEKST KIZZY WEBER

S E L U O B P M L

C R N E T E O O I

H D T I T S S N S

I B N K E A N H E

L E N I R T D U R

D E K A R A N I K

P L P K A G M O P

A D L S S E I N F

D F E S T I V

BEELD
BOULES
ETEN
FESTIVAL
FONTEIN
GRIND
KUNST
MARKT
MOSEIK
PARASOL
SCHILDPAD
SPEL
TERRASLA

Oplossing

               


